
 

 
 

Transportministeren 
 

Frederiksholms Kanal 27 F 

1220 København K 

 

Telefon 41 71 27 00 

 

 

 

  

Transportudvalget 

Folketinget 

18. marts 2024 

2024-1139 

 

Transportudvalget har i brev af 19. februar 2024 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Fredslund Petersen 

(DD). 

Spørgsmål nr. 225: 

Vurderer ministeren, at de ca. 800 mio. kr., der afsættes i perioden 

2025-2029 til et udbud om en grøn indenrigsrute, er nok til at 

dække merudgifterne forbundet med driften af en grøn indenrigs-

rute? 

Svar: 

Der er væsentlig usikkerhed forbundet med meromkostningerne 

ved en grøn indenrigsrute, da det blandt andet afhænger af efter-

spørgslen på de grønne løsninger og udbuddet af dem. Da marke-

det for de grønne teknologier stadig er nyt, ses der stor varians og 

udsving i meromkostningen set i forhold til konventionelt fly-

brændstof. 

Det afsatte beløb på ca. 800 mio. kr. afspejler, hvad det skønnes at 

koste at reducere knap 50 pct. af indenrigsluftfartens CO2-udled-

ninger.  

Beløbsstørrelsen gør, at alle nuværende indenrigsruter kan komme 

i betragtning i udbuddet. Det forventes derfor, at det afsatte beløb 

vil være tilstrækkeligt til at dække merudgifterne forbundet med 

driften af en grøn indenrigsrute. 

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 

 

 

Offentligt
TRU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 225

Transportudvalget 2023-24


